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Crna Gora
Opština Bijelo Polje
Kancelarija za lokalni ekonomski razvoj

ZAPISNIK
XXII SJEDNICA SAVJETA ZA EKONOMSKI RAZVOJ 

OPŠTINE BIJELO POLJE
Datum održavanja sjednice : 25.04.2024.god.

Sjednici su prisustvovali:

1. Hasan Ramović, predsjednik Savjeta za ekonomski razvoj;
2. Nemša Omerhodžić, član Savjeta;
3. Radoslav Raičević, član Savjeta; 
4. Muzafer Ljuca, član Savjeta;
5. Goran Radović, član Savjeta; 
6. Slađana Nedović, član Savjeta;
7. Safet Franca (umjesto Hilmije Franca), član Savjeta; 
8. Arsenije Vujičić, član Savjeta;                                                                                                            
9. Veselin Drobnjak, član Savjeta; 
10. Slobodan Vojinović, član Savjeta;
11. Dalibor Đogović, šef Kancelarije za lokalni ekonomski razvoj Opštine Bijelo Polje;
12. Kemal Alić, sekretar Sekretarijata za poljoprivredu Opštine Bijelo Polje;
13. Armin Sijarić, sekretar Sekretarijata za održivi i ruralni Opštine Bijelo Polje;

Sjednici nijesu prisustvovali:
1. Džemal Ećo, član Savjeta;
2. Neđeljko Jeremić, član Savjeta;
3. Armin Hodžić, član Savjeta;
4. Enes Bojadžić, član Savjeta;
5. Admir Zekić, član Savjeta;
6. Sead Gušmirović, član Savjeta.

Dana 25.04.2024.  god.  u  10h počela  je  XXII.  sjednica  Savjeta  za  ekonomski  razvoj  Opštine
Bijelo Polje. Predložene tačke dnevnog reda na sjednici su bile: 

Adresa: Ulica Slobode br. 5,
81 000 Bijelo Polje, Crna Gora

Tel/fax +382 (0) 50 432 630
E-mail: kler@bijelopolje.co.me

mailto:kler@bijelopolje.co.me
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1. Usvajanje zapisnika sa prethodne sjednice;

2. Izvještaj o realizaciji Programa mjera za podsticaj razvoja poljoprivrede za 2023. godinu;

3. Program mjera za podsticaj razvoja poljoprivrede za 2024. godinu;

4.  Izvještaj  o  realizaciji  Programa  mjera  za  podsticaj  održivog  i  ruralnog  razvoja  za  2023.
godinu;

5. Program mjera za podsticaj održivog i ruralnog razvoja za 2024. godinu; 

6. Aktuelnosti u vezi organizacije 5. Bjelopoljskog biznis foruma;

7. Ostale teme.

Hasan Ramović: Pozdravio prisutne. Otvorio XXII. sjednicu Savjeta za ekonomski razvoj. Pitao
da li se članovi slažu sa predloženim dnevnim redom. Dnevni red prihvaćen. 

 Prešao na prvu tačku dnevnog reda: Usvajanje Zapisnika sa prethodne sjednice. 

Savjet jednoglasno usvojio Zapisnk sa prethodne sjednice.

 Prešao na drugu tačku dnevnog reda: Izvještaj o realizaciji Programa mjera za podsticaj
razvoja poljoprivrede za 2023. godinu. Dao riječ Kemalu Aliću, sekretaru Sekretarijata za
poljoprivredu Opštine Bijelo Polje.

Kemal  Alić:  Pozdravio  prisutne.  Pitao  da  li  može  u  jednom  izlaganju  obuhvatiti  obje  tačke
dnevnog  reda  koje  se  odnose  na  mjere  za  podsticaj  razvoja  poljoprivrede  za  2024.  god.  i
Izvještaj  o  realizaciji  mjera  za  2023.  godinu.  Naveo da je  iznos  sredstava  namijenjen za  razvoj
poljoprivrede za 2023. godinu iznosio 250.000 €, i da je stepen iskorištenosti sredstava znatno
premašen  (118%  ukupna  realizacije  planiranih  sredstava)  zbog  velikog  interesovanja
poljoprivrednika. Kazao da nije bilo žalbi na Rješenja koja su donijeta po ovom osnovu. Naveo
da je subvencionisano oko 1,4 ha plasteničke proizvodnje, zatim da je otkupljeno 1,9 mil. litara
mlijeka  u  prošloj  godini  (da  je  za  ovu  mjeru  izdvojeno  200.000€).  Osvrnuo  se  na  organsku
proizvodnju, i pohvalio poljoprivredne proizvođače koji se bave tom djelatnošću, da bi trebalo
dodatno  podstaći  žene  i  malde  u  poljoprivredi  da  koriste  podsticajne  zemlje.  Obrazložio  koje
mjere su predviđene Programom za 2024. godinu. 

Osvrnuo  se  na  jedan  od  zaključaka  Savjeta  za  uvođenje  posebne  mjere  za  podršku  razvoj
malinarstva,  i  obrazložio  zašto  Sekretarijat  nije  mogao  opredijeliti  veći  iznos  sredstava  u
budžetu za ove namjene za 2024. godinu. 

Hasan Ramović: Zahvalio se na izlaganju.  Pohvalio mjere za podsticaj  koje su predviđene u
2024. god., a da je izvještaj realan. U pogledu Programa za 202. godinu inicijativa Savjeta je bila
da se iznos podrške mora povećavati, i to je urađeno ovogodišnjim planom, ali da i dalje ukupan
iznos sredstava podrške sa lokalnog i  državnog nivoa treba biti  veći.  Naveo da mora postojati
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više  inicijativa  od  strane  Opštine  prema  Ministarstvu  poljoprivrede,  koje  treba  više  sredstava
izdvajati za razvoj poljoprivrede. 

Slobodan  Vojinović:  Zahvalio  se  na  izlaganju.  Naveo  da  su  Izvještaj  kao  i  mjere  dobro
koncipirane i pregledne. Pitao da li pored javne rasprave koju je pomenuo sekretar može da se
održi još sličnih sastanaka po mjesnim centrima kako bi se iste približile korisnicima. 

Kemal Alić: Kazao da u prethodnom periodu nije bilo interesovanja građana, i da taj pristup
nije dao rezultata. Zbog toga, formirana je viber grupa u kojoj svi  poljoprivrednici  mogu da se
uključe i prate sve aktuelnosti u vezi mjera kako sa lokalnog tako i državnog perioda. 

Slobodan Vojinović:  Naveo da treba analizirati  zašto je tako slabo interesovanje građana u
mjesnim centrima, i da informacija mora doći do svakog poljoprivrednog proizvođača. Pohvalio
organsku proizvodnju, i kazao da se to mora promovisati. Složio se sa konstatacijom da Opština
treba inicirati  povećanje sredstava za razvoj poljoprivrede prema Ministarstvu, kazao da iznos
sredstava koji se izdvaja budžetom ne smije biti ispod 5% ukupnog budžeta. 

Safet  Franca:  Pozdravio  prisutne.  Naveo  da  se  razvojem  poljoprivrede  trebalo  baviti  na
vrijeme, jer su pojedini sektori poput ovčarstva devastirani. Kazao da postoji primjera uspješnih
poljoprivrednika,  koji  rade  uspješno  na  teritoriji  Opštine,  ali  isto  tako  i  veliki  broj  ljudi  koji
napuštaju selo i nema dovoljno stanovnika koji se bave poljoprivredom.

Slobodan  Vojinović:  Kazao  da  je  suština  stabilnosti  upravo  obezbijediti  energiju  i  hranu.
Naveo  da  svaki  poljoprivredni  proizvod  koji  se  proizvodi  u  Crnoj  Gori  a  konzumiraju  ga  strani
turisti, predstavlja indirektni izvoz. 

Hasan Ramović: Naveo da ulaganje u oblast poljoprivrede temelj razvoja svake države.

 Safet  Franca:  Kazao  da  do  2019.  godine  imalo  2.200  bikova  u  farmi.  Sada  ima  oko  600
bikova,  što  pokazuje  koliko  se  smanjila  domaća  proizvodnja  u  stočarstvu.  Kazao  da  je  veoma
loša pokrivenost uvoza izvozom u Crnoj Gori. 

Kemal  Alić:  Naveo  da  u  Crnoj  Gori  ima  250.000  l  mlijeka  u  Crnoj  Gori,  a  da  u  marketima
najviše ima uvozne robe.

Dalibor  Đogović:  Pozdravio  prisutne.  Dao  obrazloženje  u  vezi  sa  zaključkom  Savjeta  sa  19.
sjednice,  da  treba  minimum  20%  uvećati  iznos  sredstava  namijenjen  za  podsticajne  mjere  za
privredu,  konkretno  u  oblasti  preduzetnistva,  poljoprivrede  i  ruralnog  razvoja  zbog  inflatorne
razlike.  Naveo  da  je  pomenuti  priijedlog  usvojen,  da  je  u  odnosu  na  2023.  god.  ukupan  iznos
sredstava podrške iznosio 450.000,00€, a da je budžetom za 2024. godinu opredijeljeno ukupno
550.000,00€.

Hasan Ramović: Zahvalio se na izlaganjima. Pitao da li ima još komentara? Dao na usvajanje
drugu i treću tačku dnevnog reda.
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Savjet jednoglasno usvojio 2. i 3. tačku dnevnog reda: Izvještaj o realizaciji Programa mjera
za  podsticaj  razvoja  poljoprivrede  za  2023.  godinu;  i  Program  mjera  za  podsticaj  razvoja
poljoprivrede za 2024. godinu;

 Prešao na četvrtu i  petu tačku dnevnog reda - Izvještaj o realizaciji  Programa mjera za
podsticaj  održivog  i  ruralnog  razvoja  za  2023.  godinu;  i  Program  mjera  za  podsticaj
održivog  i  ruralnog  razvoja  za  2024.  godinu.  Dao  riječ  Arminu  Sijariću,  sekretaru
Sekretarijata za ruralni i održivi razvoj Opštine Bijelo Polje. 

Armin  Sijarić:  Pozdravio  prisutne.  Kazao  da  je  prema  Izvještaju  o  realizaciji  Programa  za
2023. godinu postojalo 8 mjera. Ukupan iznos opredijeljenih sredstava iznosio je 150.000,00 €.
Od  ovog  iznosa  realizovano  je  99,17%  ukupnih  opredijeljenih  sredstava.  Obrazložio  detaljno
Izvještaj o realizaciji Programa za 2023. godinu. Naveo da je u novom Programu za 2024. godinu
predviđeno 9 mjera,  a nova mjera se odnosi na podsticaj  razvoja ruralnog turizma. Obrazložio
detaljno Program mjera za podsticaj održivog i ruralnog razvoja za 2024. godinu. 

Dalibor  Đogović:  Pitao  da  li  neko  od  poljoprivrednih  proizvođača  koji  koriste  podsticajne
mjere  reciklira  otpad,  odnosno  ponovno  koristi  i  da  li  u  se  u  Programu  nalaze  mjere  koje
pospješuju razvoj cirkularne ekonomije ? 

Armin  Sijarić:  Kazao  da  postoji  mjera  “zaštita  životne  sredine”  za  koju  je  opredijeljeno
10.000€, koji uglavnom koriste NVO udruženja koja se bave zaštitom životne sredine. Naveo da
se  u  okviru  te  mjere  mogu  prijaviti  poljoprivredni  proizvođači  sa  projektima  koji  doprinose
zaštiti životne sredine.

Hasan Ramović: Pitao da li ima još pitanja povodom ove dvije tačke dnevnog reda? Dao na
usvajanje treću i četvrtu tačku dnevnog reda.

 
      Savjet jednoglasno usvojio 4. i 5. tačku dnevnog reda: Izvještaj o realizaciji Programa mjera
za  podsticaj  razvoja  poljoprivrede  za  2023.  godinu  i  Program  mjera  za  podsticaj  razvoja
poljoprivrede za 2024. godinu.

 Prešao  na  šestu  tačku  dnevnog  reda  –  Aktuelnosti  u  vezi  organizacije  5.  Bjelopoljskog
biznis foruma. 

     Hasan  Ramović:  Kazao  da  je  ovo  tema  koja  je  veoma  značajna  za  Bijelo  Polje,  da  su  u
prethodnom periodu uspješno održana 4 Bjelopoljska biznis foruma. Naveo da je veoma bitno
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da se  članovi  Savjeta  sa  dugogodišnjim iskustvom uključe  u  organizaciju  i  svojim djelovanjem
doprinesu što boljoj organizaciji biznis foruma. 

Dalibor  Đogović:  Naveo  pojedinosti  u  vezi  sa  organizacijom 5.  Bjelopoljskog  biznis  foruma.
Dao prijedlog tema koje su definisane u prethodnom periodu. Naveo da je ovakav događaj od
velikog značaja za Opštinu, jer tih dana Bijelo Polje posjećuju prije svega privrednici i investitori,
gdje možemo da ih zainteresujemo da pokrenu biznis u Bijelom Polju odnosno na Sjeveru Crne
Gore.  Naveo  da  je  povećan  iznos  sredstava  u  odnosu  na  prethodnu  godinu.  Predložio  da  se
datum održavanja biznis  foruma pomjeri  za oktobar mjesec,  zbog nedostupnosti  velikog broja
učesnika krajem jula mjeseca i početka godišnjih odmora.

Hasan Ramović: Kazao da je Bjelopoljski biznis forum jedna od najboljih inicijativa Savjeta u
prethodnom periodu, da se on treba dodatno afirmisati  i  reorganizovati  u narednom periodu.
Naveo da je Savjet dobio važnu ulogu organizacije biznis foruma, i da obzirom na istek mandata
ovog savjeta krajem godine predsjednik opštine treba brižno odabrati nove članove Savjeta koji
bi se aktivno bavili ovom tematikom.

Dalibor  Đogović:  Dao  retrospektivu  4.  Bjelopoljskog  biznis  foruma  i  predočio  Zaključke  sa
biznis  foruma  koji  su  upućeni  Vladi  Crne  Gore.  Naveo  da  tokom  2024.  godine  nije  došlo  do
izmjena  administrativnih  i  komunalnih  taksi  i  naknada,  a  da  je  neophodno  da  iste  budu
prezentovane Savjetu u fazi  planiranja ako lokalna uprava bude donijela nove Odluke o tome.
Kazao  da  Opština  nije  planirala  u  skorije  vrijeme  donošenje  nove  odluke  o  administrativnim
taksama i naknadama, da neće biti izmjena istih u toku 2024. godine. 

Slobodan Vojinović: Naveo da ovaj biznis forum treba da postane tradicija u Bijelom Polju,
da  treba  imati  kontinuitet.  Istakao  značaj  učešća  Privredne  komore  u  organizaciji  ovog
događaja. Poenta je locirati potrebe privrede, napraviti internacionalizaciju i spojiti privredu, a u
tom pravcu rezultati neminovno dolaze. Kazao da je svaki biznis forum bio sve jači i jači. Istakao
da su  ključne teme koje  bi  trebale  da  se  nađu na biznis  forumu kapitalni  projekti,  prije  svega
valorizacija  Bjelasice  i  Đalovića  pećine.  Naveo  da  su  jedni  od  najvećih  problema  u  Crnoj  Gori
siva ekonomija i  nedostupnost radne snage, što svakako treba kandidovati kao temu na biznis
forumu.

Arsenije  Vujičić:  Pozdravio  prisutne.  Složio  se  da  je  siva  ekonomija  jedan  od  najvećih
problema u Crnoj Gori i  da to guši preduzetništvo u Bijelom Polju. Kazao da Vlada često pravi
sastanke  privrednika  sa  predstavnicima  ambasada  u  Crnoj  Gori,  gdje  možemo  tražiti  nove
investitore koji su pretežno sigurni i kvalitetni.

Kemal  Alić:  Naglasio  podršku  dijaspore,  da  slične  manifestacije  kao  i  poljoprivredni  sajam
trebaju biti organizovani ovih mjeseci kada ti ljudi dolaze u Bijelo Polje.
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Hasan Ramović: Kazao da bi na ovom Biznis forumu trebalo dati retrospektivu zaključaka sa
prethodna  4  biznis  foruma,  po  zahtjevima  i  realizaciji,  gdje  bi  najbolje  mogli  da  upoznamo
zvaničnike sa našim zadovoljstvom kako su realizovani doneseni zaključci.

Slobodan  Vojinović:  Za  investiture  potrebno  pripremiti  brošuru:  šta  je  u  planu  razvoja
opštine – šta može i gdje da se gradi, koje su olakšice u tom pogledu od strane Opštine i države,
koje se mogu prezentovati i ljudima iz dijaspore. Kazao da svaki ozbiljni investitor traži lokalnog
partnera, jer ako neko nudi projekat koji neće sam da radi, onda ni strani investitor neće to da
finansira. 

Pitao da li  ima drugih tema koju članovi žele kandidovati u okviru ove tačke dnevnog reda.
Pitao da li ima još komentara.

Zahvalio se na izlaganjima. Konstatovao da je Savjet obradio sve tačke dnevnog reda.

Sjednica završena u 12.30h.
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Zaključci sa XXII sjednice Savjeta za ekonomski razvoj :

1.  Savjet  jednoglasno  usvojio  Izvještaj  o  realizaciji  Programa  mjera  za  podsticaj  razvoja
poljoprivrede za 2023. godinu;

2.  Savjet  jednoglasno  usvaja  Program  mjera  za  podsticaj  razvoja  poljoprivrede  za  2024.
godinu;

3.  Savjet  jednoglasno usvojio  Izvještaj  o  realizaciji  Programa mjera  za  podsticaj  održivog i
ruralnog razvoja za 2023. godinu;

4.  Savjet  jednoglasno  usvaja  Program  mjera  za  podsticaj  održivog  i  ruralnog  razvoja  za
2024. godinu; 

5.  Savjet  konstatovao  prijedloge  u  vezi  sa  organizacijom  5.  Bjelopoljskog  biznis  foruma  i
daje punu podršku u daljoj organizaciji.

6. Savjet  upoznat  sa  informacijom  da  tokom  2024.  godine  nije  došlo  do  novih  izmjena
administrativnih  taksi  i  naknada,  i  da  ista  nije  planirana  do  kraja  godine.  Takođe,  KLER
kancelarija se obavezala da će ukoliko dođe do eventualnih izmjena iste biti predočene na
Savjetu prije usvajanja na skupštini. 

Zapisnik sastavio :                 Predsjednik Savjeta :

Dalibor Đogović               Hasan Ramović

_______________________                                                                    ______________________
 


